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Side 2af 2

Spørgsmål
Har ministeren overvejet og indregnet miljøeffekterne ved en øget anvendelse af affalds-
træ (imprægneret træ, malet træ o.a.) i danske brændeovne, hvis der lægges forsyningssik-
kerhedsafgift på rent træ til brænde? 

Svar
I lovforslaget om forsyningssikkerhedsafgiften, der har været sendt i høring, skønnes, at 
der ved indførelse af forsyningssikkerhedsafgiften vil ske et skifte til andre brændselsfor-
mer, herunder varmepumper. Desuden skønnes, at indførelse af forsyningssikkerhedsaf-
giften vil medføre en generel stigning i mængden af ikke afgiftsbelagt brænde, herunder 
brænde fra private haver, læhegn og små mængder affaldstræ fra fx snedkere. Effekterne 
heraf er medregnet i de miljømæssige konsekvenser, der fremgår af det lovforslag, der har 
været sendt i høring.

I relation hertil bemærkes, at det ikke er lovligt at fyre med affald i fx brændeovne.


